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Debat: geen intensieve landbouw in Fryslân
Statenverkiezingen

Simon Talsma
Statenverkiezingen

Leeuwarden | Veel vuurwerk lever-
de het gisteren niet op, het land-
bouwdebat tussen de verschillende
politieke partijen voor de verkiezin-
gen van Provinciale Staten in het
Leeuwarder WTC Expo. Er ontstond
slechts wat discussie bij bekende
tegenstellingen als natuur voor
boerengrond, genetische manipula-
tie en de uitbreidingsmogelijkheden
van boerenbedrijven. De debat-
avond werd georganiseerd door
boerenorganisatie LTO Noord en
agrarische jongerenorganisatie AJF.

Ongebreidelde groei van de
melkveehouderij na het einde van
het melkquotum per 1 april is wat
de meeste partijen betreft niet aan

de orde. Grondgebondenheid is een
belangrijke voorwaarde. De VVD
was hier op dit punt het meest
afwijkend. ,,Er moet geen vruchtba-
re grond meer worden gegeven aan
natuur”, betoogde Nynke Koopmans
namens de partij. Zij ging het debat
op dit punt niet uit de weg.

Kritische noten over de huidige
schaalvergroting kwamen er onder
meer van GrienLinks, SP en de
ChristenUnie. ,,Het lijkt wel op een
wedstrijd, bedrijven groeien en er
komen dus minder bedrijven, met
minder werkgelegenheid door
intensivering”, zei lijsttrekker Retze
van der Honing van GrienLinks. Wat
het CDA betreft, zo zei lijsttrekker
Sander de Rouwe, is een wereldwij-
de schaalvergroting echter nodig.
Dat leverde hem direct kritiek op
van Anja Haga van de ChristenUnie
(CU). ,,Er is wel voldoende voedsel

Het gaat niet alleen
maar om productie,
productie,
productie. Voedsel
moet beter verdeeld
worden

op de wereld”, pareerde zij. ,,Het
gaat niet alleen maar om productie,
productie, productie. Voedsel moet
beter verdeeld worden.”

Ook de discussie over genetische
manipulatie bracht weinig nieuws.
De VVD ziet duidelijk de voordelen

en het CDA laat de mogelijkheden
eerst nog open voor een eventuele
introductie in Fryslân. Van der
Honing (GrienLinks) en Haga (CU)
reageerden fel op een eventuele
invoering, die nu echter nog niet
aan de orde is. In de Staten is dit
recentelijk in een motie uitgespro-
ken.

Natuurbeheer
Enige discussie ontstond er over het
gebruik van boerengrond voor
agrarisch natuurbeheer. De huidige
coalitiepartijen CDA, FNP en PvdA
zijn niet voor een echte verandering
van beleid al zei De Rouwe dat
,,boeren meer aan natuurbeheer
moeten doen vanuit hun eigen
verantwoordelijkheid. Geef ze het
vertrouwen en de ruimte.” Haga
(CU) deed een klemmend beroep op
verantwoordelijke bestuurders om

de huidige regels gemakkelijker te
maken.

,,Dat móet simpeler, het is zo’n
gedoe om aan alle regels te voldoen.
Het risico bestaat dat boeren anders
afhaken.”

Wat opviel bij het debat waren
het presentje van de ChristenUnie,
een muizenval met pepermuntjes
verwijzend naar de muizenplaag in
grote delen van de provincie, en de
opmerking van lijsttrekker van
GrienLinks Van der Honing. ,,Het
waren mooie woorden van de huidi-
ge landbouwgedeputeerde Johannes
Kramer en de vorige gedeputeerde
Hans Konst over het landbouwbe-
leid van de afgelopen jaren. Het is
wat ons betreft echter tijd dat nu
een andere partij een gedeputeerde
van landbouw levert”, zei Van der
Honing, verwijzend naar zijn eigen
partij.


